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疾管署の公費抗インフルエンザ薬の使用条件拡大措置は 2026 年 2 月 28 日に終

了。 

COVID-19 ワクチンの全国民への接種拡大措置は 2020 年 4 月 30 日まで延長 
衛生福利部 www.mohw.gov.tw  2026-02-24 來源： 疾病管制署 
-------------------------------------------------------------------------------- 

疾病管制署（以下疾管署）は本日（2 月 24 日）、「今年（2026 年）第 7 週（春節期間の 2 月 15 日～2 月

21 日の春節期間）、インフルエンザ様疾患の外来および救急外来患者は 58,075 人回であった。さらに、春

節期間中（2 月 14 日～22日）には、新たに重症インフルエンザ合併症が 5例及び死者 2 例が報告された。

国内におけるインフルエンザ流行の減少傾向と、春節前後に流行期入りしなかったことを考慮し、公費負

担による抗インフルエンザウイルス薬（以下、「公費負担薬剤」）の使用条件拡大は、本年 2月 28日をもっ

て終了する。重症インフルエンザとして再入院となった患者やインフルエンザの発症リスクが高い慢性疾

患のある人（添付資料参照）は引き続き公費負担薬剤の処方が可能だ；全国民向けの COVID-19 ワクチン

接種は今年 4月 30日まで延長される。ワクチン未接種者は、感染や重症化リスク低減のため、早急にワク

チン接種を」と発表した。 

 

疾管署は「現在、世界的なインフルエンザ陽性率が低下傾向を示しているものの、隣国の韓国や日本で

は最近高い水準に達しており、世界的に主流のインフルエンザ血清型は A 型であるが、B 型の比率が高ま

っている。本年 2 月 23日時点で、台湾ではインフルエンザの公費負担ワクチンは約 674万 8千人回接種さ

れており、残りは全土で約 8 万人回分となっているが、65 歳以上の高齢者や慢性疾患を抱えるハイリスク

グループなど、まだワクチン接種未接種の人には、この機会にワクチンを接種するよう推奨する。現在、

公費負担薬剤は、各県市の衛生局の計画に基づき、全国の契約医療機関約 4,000 か所に配布されており、

その詳細は疾管署サイト（https://www.cdc.gov.tw）或いは疾管署のインフルエンザおよび COVID-19 ワク

チン・医薬品マップ（https://vaxmap.cdc.gov.tw/）から入手可能だ。もし何らかの危険な兆候（息切れや

呼吸困難、チアノーゼ、血痰、胸痛、意識変容、血圧低下など）がある場合、速やかに病院を受診せねば

なららないと同時に、医師は、患者の主訴と臨床判断に基づき、公費負担薬剤の使用基準を満たしている

かどうかを判断し、基準に合致した場合、迅速診断抜きで公費負担薬剤を処方してもよい。現在、抗イン

フルエンザウイルス薬は、まだ健康保険の給付対象となっていないが、公費負担薬剤による治療期間とそ

の必要性は、患者の状態と臨床経験に基づき、医師が判断するものとする」と注意喚起している。 

 

COVID-19 は、台湾では現在低水準で推移しているが、春節連休期間の 2 月 14 日～22 日には、新たに

合併症を併発し重症化した本土の症例 1 例、死者 1 例が確認されている。しかしながら、世界では

COVID-19 の陽性率が最近わずかに高まっており、特に西太平洋地域で顕著な増加が見られる；近隣諸国

である中国や香港、日本、韓国では、流行は減少または停滞傾向にあるものの、ニュージーランドでは流

行が拡大、ヨーロッパでは低水準にある。現在、世界では XFG が変異株の最も高い比率を占めているが、

中国や日本、韓国などの近隣諸国/地域では NB.1.8.1 が最多となっている。本年 2 月 23 日までのところで、

台湾では新型コロナのワクチン接種者が約 166 万 2 千人回となっているが、うち約 5 万 2 千人回はノババ

ックス社製のワクチン接種者となっている。疾管署は、国際的な COVID-19 の流行拡大と、過去 2 年間、

夏場においても国内で発生していたという事例を踏まえ、夏季の流行を予防し、感染後の重症化や死亡の

リスク軽減のため、衛生福利部感染症予防管理諮問委員会（ACIP）と協議の上、全国規模のワクチン接

種プログラムを本年 4月 30日まで延長することを決定している、疾管署は、過去 6か月以内に今季のワク

チンを接種していない人に対し、免疫防御強化のため速やかにワクチンの接種をと呼び掛けている。 

 

https://www.cdc.gov.tw/Bulletin/Detail/xk-3HPmL6rfOt0Lxjc2LDg?typeid=9 

 

 

CDC expanded use of publicly funded influenza antiviral drugs will end on 

February 28, 2026. 

The expanded COVID-19 vaccination program has been extended to April 30, 

https://www.cdc.gov.tw/
https://vaxmap.cdc.gov.tw/
https://www.cdc.gov.tw/Bulletin/Detail/xk-3HPmL6rfOt0Lxjc2LDg?typeid=9


2026. 
Ministry of Health and Welfare www.mohw.gov.tw  2026-02-24 Source: Department of 

Disease Control 

-------------------------------------------------------------------------------- 

The Centers for Disease Control (CDC) announced today (February 24) that during the 7th week of this year 

(February 15th-21st, during the Lunar New Year period), there were 58,075 outpatient and emergency room visits for 

influenza-like illness. Furthermore, during the Lunar New Year holiday (February 14th-22nd), there were 5 new cases 

of severe influenza complications and 2 deaths. Considering the current downward trend in the domestic influenza 

epidemic and the fact that the epidemic season did not begin around the Spring Festival, the expanded use of publicly 

funded influenza antiviral drugs (hereinafter referred to as publicly funded drugs) will end on February 28th of this 

year. Patients who have been reinstated as severe influenza cases or those with chronic diseases at high risk of influenza 

(as shown in the attachment) can still receive publicly funded medications; The nationwide vaccination program for 

COVID-19 vaccines has been extended to April 30th of this year. Those who have not yet been vaccinated are urged to 

get vaccinated as soon as possible to reduce the risk of infection and severe illness. 

 

CDC reminds the public that although the global influenza positivity rate is declining, neighboring South Korea and 

Japan have recently reached high levels, the predominant influenza serotype globally is A, while the proportion of 

influenza B is increasing. As of February 23, this year, approximately 6.748 million people in Taiwan had received the 

publicly funded influenza vaccine, with only about 80,000 doses remaining nationwide. Seniors aged 65 and above 

who have not yet been vaccinated, as well as high-risk groups such as those with chronic diseases, should seize this 

opportunity. Currently, publicly funded influenza medications are distributed to approximately 4,000 contracted 

medical institutions nationwide, as planned by the health bureaus of various counties and cities (see the CDC website: 

https://www.cdc.gov.tw or the CDC's influenza and COVID-19 vaccine and influenza medication map: 

https://vaxmap.cdc.gov.tw/). People experiencing dangerous symptoms (such as shortness of breath, difficulty 

breathing, cyanosis, bloody sputum, chest pain, , low blood pressure, etc.) should seek medical attention as soon as 

possible. The physician will assess whether the individual meets the criteria for government-funded medication based 

on their chief complaint and clinical judgment. If the criteria are met, government-funded medication can be prescribed 

without the need for a rapid influenza test. Currently, antiviral influenza medications are not covered by National Health 

Insurance. The timing and necessity of publicly funded medication treatment are determined by the physician based on 

the patient's condition and clinical expertise. 

 

Further, the COVID-19 situation in Taiwan is currently fluctuating at a low point. During the Lunar New Year holiday 

(February 14-22), there was one new locally transmitted case of severe COVID-19 and one local death. However, the 

global COVID-19 positivity rate has recently risen slightly, with a significant increase in the Western Pacific region; 

The COVID-19 outbreaks in neighboring China, Hong Kong, Japan, and South Korea are declining or stagnating, while 

New Zealand is experiencing a rise in cases, and Europe is at a low point. Globally, the XFG variant is currently the 

most prevalent, while neighboring countries/regions such as China, Japan, and South Korea have the highest proportion 

of NB.1.8.1 variants. As of February 23, this year, approximately 1.662 million people in Taiwan had received the 

COVID-19 vaccine, including about 52,000 Novavax vaccinations. CDC pointed out that in response to the rising 

international COVID-19 pandemic and considering the occurrence of COVID-19 outbreaks in Taiwan during the 

summers of the past two years, in order to prevent a potential summer outbreak and reduce the risk of severe illness 

and death after infection, CDC, after consulting with the Advisory Committee on Infectious Disease Prevention and 

Control (ACIP) of the Ministry of Health and Welfare, decided to extend the nationwide COVID-19 vaccination 

program until April 30th of this year. CDC urges people who have not yet received this season's COVID-19 vaccine in 

the past six months to get vaccinated as soon as possible to strengthen their immune protection. 

 

 

：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 以下は中国語原文 ：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：：： 

疾管署公費流感抗病毒藥劑擴大使用條件措施至 115 年 2 月 28 日截止 

擴大新冠疫苗全民接種措施延長至 115 年 4 月 30 日 
衛生福利部 www.mohw.gov.tw  2026-02-24 來源： 疾病管制署 
-------------------------------------------------------------------------------- 

疾病管制署(下稱疾管署)今(2/24)日表示，今(115)年第 7 週(2/15-2/21，春節期間)類流感門急診就診計

58,075人次。另春節連假期間(2/14-2/22)共計新增 5例流感併發重症病例及 2例死亡案例，考量目前國內流感疫

情呈下降趨勢，且春節前後均未進入流行期，公費流感抗病毒藥劑(下稱公費藥劑)擴大使用條件措施將於今年 2

月 28 日截止，恢復為流感併發重症通報病例、具流感高風險慢性病之類流感等病人(如附件)，仍可使用公費藥劑；

https://www.cdc.gov.tw/
https://vaxmap.cdc.gov.tw/


而新冠疫苗將擴大全民接種延長至今年 4 月 30 日，尚未接種者請及早接種，以降低感染及重症風險。 

 

疾管署提醒，目前全球流感陽性率下降，惟鄰近韓國及日本近期處高點，全球主要流行型別為 A 型，另 B 型流

感占比上升。而國內截至今年 2 月 23 日，公費流感疫苗接種數約 674.8 萬人次，全國疫苗僅餘約 8 萬劑，尚未接

種之 65 歲以上長者及具慢性疾病等高風險族群要把握機會。目前我國公費藥劑配置於各縣市衛生局規劃之全國約

4 千家合約醫療機構(詳見疾管署全球資訊網 https://www.cdc.gov.tw 或疾管署流感新冠疫苗及流感藥劑地圖

https://vaxmap.cdc.gov.tw/)。民眾如有危險徵兆(如呼吸急促、呼吸困難、發紺、血痰、胸痛、意識改變、低血壓

等)應儘速就醫，並由醫師依主訴與臨床判斷，評估是否符合公費藥劑用藥條件，倘經判斷符合條件者，不需流感

快篩，即可開立公費藥劑。由於目前流感抗病毒藥劑未列入健保給付項目，公費用藥治療之時機及必要性，仍由

醫師依病患狀況及臨床專業決定。 

 

另國內新冠疫情目前尚處低點波動，春節連假期間(2/14-2/22)共計新增 1 例新冠併發重症本土病例及 1 例本土死

亡案例。惟全球近期新冠病毒陽性率略升，其中西太平洋區署明顯增加；鄰近的中國、香港、日本、韓國疫情呈

下降或持平，另紐西蘭疫情上升，歐洲疫情於低點。全球目前流行變異株占比以 XFG 最高，鄰近國家/地區如中

國、日本及韓國則以 NB.1.8.1 占比為高。而國內截至今年 2 月 23 日，新冠疫苗接種累計約 166.2 萬人次，其中

Novavax 疫苗接種約 5.2 萬人次。疾管署指出，因應國際新冠疫情上升，且考量近兩年國內夏季均有發生新冠疫情，

為提早防範夏季可能疫情，降低民眾感染後併發重症及死亡風險，經疾管署提案諮詢衛生福利部傳染病防治諮詢

會預防接種組(ACIP)，決定新冠疫苗擴大全民接種延長至今年 4 月 30 日，呼籲滿 6 個月以上尚未接種本季新冠疫

苗之民眾踴躍接種，及早強化免疫保護力。 
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